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 PROTOKÓŁ Nr 8/2016 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej,       

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 29 sierpnia 2016 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 12.00 – 13.30. 

Prowadzący posiedzenie: MONIKA TEREBUN – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych. Na początku posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI zapoznał radnych z opinią prawną dotyczącą możliwości obradowania komisji 

stałych Rady Gminy na wspólnych posiedzeniach. Wyjaśnił, że zwrócił się w tej sprawie do 

radcy prawnego, ponieważ miał wątpliwości co do tego, czy komisje mogą pracować w takiej 

formie.  Z opinii prawnej wynika brak przeciwwskazań do prac komisji w ramach wspólnych 

posiedzeń z pewnymi zastrzeżeniami, mianowicie zawiadomienia o terminie i miejscu 

posiedzenia powinni podpisywać przewodniczący wszystkich komisji, przy czym 

Przewodniczący Rady Gminy nie może prowadzić posiedzenia i głosować nad projektami 

uchwał.  Wobec powyższych wyjaśnień, radni uzgodnili, że dzisiejsze posiedzenie poprowadzi 

radna MONIKA TEREBUN – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

- PAC JERZY 

- PUCHALSKI JAN WALENTY 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR  

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

- KIRYLUK MIKOŁAJ 

- KOWALCZUK JAN 

- CAR MIKOŁAJ 

- TKACZUK LUCYNA 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

- BOROWSKI ANDRZEJ 

- GAŁUSZEWSKI WALENTY 

- OLSZEWSKI STANISŁAW 

- ONACIK JERZY 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

Na początek Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych  MONIKA 

TEREBUN powitała wszystkich obecnych i przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 

Porządek posiedzenia:  
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1. Zaopiniowanie materiałów na XVIII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 31 

sierpnia 2016 r.: 

a) Informacja o wpływach z podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu 

gminy za rok 2015 i I półrocze 2016 r. 

b) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2016-2023; 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok; 

d) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu; 

e) Projekt uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów przedterminowych 

sołtysa Sołectwa Zubowo i sołtysa Sołectwa Sobótka; 

f) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na darowiznę na rzecz Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Augustowie zabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej 

własność Gminy Bielsk Podlaski (wprowadzić do porządku Sesji); 

g) Projekt uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budżecie Gminy 

Bielsk Podlaski  na realizację inwestycji drogowej (wprowadzić do porządku sesji). 

2. Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy za pierwsze półrocze 2016 r. 

3. Sprawy bieżące. 

 

Do pkt 1a) 

Informacja o wpływach z podatków i opłat od osób fizycznych i prawnych do budżetu 

gminy za rok 2015 i I półrocze 2016 r., stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu.  
 Radni nie zgłosili pytań i uwag, a przedłożoną informację zaopiniowali pozytywnie. 

 

Do pkt 1b)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2016-2023 - stanowi Załącznik Nr 6 do 

protokołu.  

 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1c)  
Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2016 rok - 

stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA, podczas omawiania wniosku, zwróciła szczególną 

uwagę na punkt 1 dotyczący zmniejszenia o kwotę 726.337 zł planu dochodów z tytułu 

środków pochodzących z Unii Europejskiej (w ramach PROW) z przeznaczeniem na drogi 

publiczne. Wniosek gminy nie uzyskał akceptacji Urzędu Marszałkowskiego, który 

dysponował środkami mogącymi zapewnić realizację 100 wniosków, natomiast wniosek UG 

początkowo znajdował się na 186 pozycji, a potem, po rozstrzygnięciu kolejnych przetargów - 

na 179 pozycji. Wniosek o dofinansowanie w ramach PROW zostanie ponownie złożony, jeśli 

tylko będzie ogłoszony nabór. Dodatkowo zmniejszy się o kwotę 200.000 zł kredyt 

długoterminowy  na przebudowę drogi gminnej Hołody-Ogrodniki. Pani Wójt  poinformowała 

również o zmniejszeniu wydatków na budowę garażu OSP w Parcewie w związku z 

mniejszymi kosztami dokumentacji technicznej. Omówiła też pozostałe wydatki 

wyszczególnione we wniosku, m.in. zwiększenie o 315.000 zł wydatków na drogi publiczne 

powiatowe oraz 61.000 zł na modernizację szpitala w Bielsku Podlaskim. Powiedziała też o 

dofinansowaniu drogi z Bielska do Hryniewicz Dużych. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali 

pozytywnie. 
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Do pkt 1d)  
Wniosek Wójta Gminy dot. wprowadzenia zmian w uchwale w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu (na dofinansowanie przebudowy dróg powiatowych: 

na zadanie „Przebudowa  drogi powiatowej Bielsk Podlaski – Hryniewicze Duże” oraz na 

zadanie „Przebudowa drogi powiatowej na odcinku Bańki-Orzechowicze) - stanowi Załącznik 

Nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił się do 

radnych o akceptację dofinansowania budowy drogi powiatowej Bańki-Orzechowicze. Pani 

Wójt poinformowała również o rozmowach prowadzonych z powiatem na temat inwestycji 

drogowych planowanych do realizacji w 2017 roku. W pierwszej kolejności planowana jest 

droga w Knorozach. Do 15 września br. można również złożyć wniosek na tzw. „schetynówkę” 

– (droga Haćki-Rajsk), natomiast do PROW-u zostanie złożony wniosek  na drogę Rajsk-

Plutycze. Na prośbę radnego JERZEGO CHILKIEWICZA wyjaśniła, że na drodze Rajsk-

Plutycze jest wiele miejsc (w części powiatowej) o nieuregulowanym stanie prawnym. Radny 

zwrócił też uwagę na zamieszczane w internecie informacje Starostwa Powiatowego, w których 

podaje się numery dróg bez ich nazwy, a dla mieszkańców taka informacja jest nieprzydatna, 

bo nie wiedzą, jak te drogi zidentyfikować.  

Z-ca Wójta ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że obwieszczenie w takim właśnie brzmieniu 

zostało zamieszczone na prośbę Starosty.  Na zakończenie Pani Wójt poinformowała, że w 

2016 roku z budżetu gminy na inwestycje drogowe realizowane wspólnie z powiatem 

przeznacza się kwotę w łącznej wysokości 2.590.250 zł.  

Radni nie zgłosili więcej pytań ani uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt 

uchwały. 

  

Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zarządzenia i 

organizacji wyborów przedterminowych sołtysa Sołectwa Zubowo i sołtysa Sołectwa Sobótka - 

stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Uzasadnienie potrzeby przedterminowych wyborów 

sołtysa w wymienionych sołectwach przedstawiła Wójt Gminy – RAISA RAJECKA. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

W dalszej kolejności Pani Wójt zwróciła się z prośbą o zaopiniowanie i wprowadzenie do 

porządku najbliższej sesji dwóch dodatkowych projektów uchwał, które kolejno rozpatrzono: 

 

Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy dot. wyrażenia zgody na darowiznę na rzecz Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Augustowie zabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 

Bielsk Podlaski - stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. Wniosek przedstawiła Wójt Gminy 

RAISA RAJECKA. Poinformowała, że pojawiły się możliwości pozyskania dofinansowania na 

remont budynku filii biblioteki w Ploskach w ramach Narodowego Programu Rozwoju 

Czytelnictwa. W tym celu zachodzi potrzeba przekazania zgodnie z obowiązującymi 

przepisami nieruchomości, na której stoi budynek, jako darowiznę na rzecz biblioteki. 

Nieruchomość będzie podlegała zwrotowi, jeśli nie zostanie wykorzystana na cele statutowe. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, projekt uchwały radni zaopiniowali jednogłośnie 

pozytywnie i wyrazili zgodę na wprowadzenie go do porządku najbliższej sesji. 

 

Do pkt 1g)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zabezpieczenia środków 

finansowych w budżecie Gminy Bielsk Podlaski na realizację inwestycji drogowej realizowanej 

przez Powiat Bielski na zadanie „Przebudowa drogi powiatowej Bielsk Podlaski-Parcewo” w 

ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019, 

stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu. Temat omówiła Pani Wójt. Poinformowała, że w 

międzyczasie Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg zgłosił, że wzrosła kwota z 400.000 zł na 



 4 

 

410.000 zł, jaką Gmina powinna przeznaczyć z budżetu jako swój wkład  na tę inwestycję. Pani 

Wójt zapytała radnych, czy akceptują tę zmianę. Zastrzeżeń nie wniesiono, więc radni zostali 

poinformowani, że do dnia sesji projekt uchwały zostanie poprawiony. 

Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie i 

wyrazili zgodę na wprowadzenie go do porządku najbliższej sesji.  

 

Do pkt 2)  
Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy za pierwsze półrocze 

2016 r., stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu. Radni uzgodnili, ze treść sprawozdania odczyta 

na sesji radna MONIKA TEREBUN – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Spraw Społecznych. 

 

Do pkt 3) 
W sprawach bieżących poruszono następujące tematy: 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że w dniu 23 sierpnia wpłynęło pismo firmy  

z prośbą o dzierżawę lub zakup działki w Haćkach z przeznaczeniem na utylizację gumy 

metodą pirolizy. Wg wnioskodawcy jest to przetwórstwo bezpieczne z czystą technologią. Pani 

Wójt podkreśliła, że sama nie podejmie decyzji w tej sprawie bez zgody Rady Gminy. Firma 

ma dodatkowo przedstawić do zapoznania opis procesu pirolizy oraz zakładów już 

funkcjonujących. Pani Wójt dodała, że zakład byłby zlokalizowany w odległości ok. 600 m od 

obszarów Natura 2000, co również należy wziąć pod uwagę. Z pewnością taka inwestycja 

zwiększyłaby dochody gminy oraz miejsca pracy, ale w tym względzie bardzo ważny jest głos 

społeczeństwa, w tym przypadku mieszkańców Haciek i Proniewicz. Trzeba przeprowadzić 

konsultacje. Na prośbę Pani Wójt proces pirolizy przedstawił ANATOL FILPIUK – Zastępca 

Wójta Gminy. Wyjaśnił, że jest to prosta metoda  polegająca na zgazowaniu suchej materii bez 

dostępu powietrza, gdzie surowcem są opony gumowe ręcznie wrzucane do specjalnego kotła. 

Podczas pirolizy powstają lotne gazy (metan), związki płynne (benzyna, ropa, oleje) oraz 

węgiel, a pozostałością są metalowe druty. Dodał, że wnioskodawcy deklarują udział w 

spotkaniu z radnymi i mieszkańcami, jeśli taka potrzeba zostanie zgłoszona. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zaproponował, aby wstępnie 

zaakceptować tę inicjatywę, ponieważ powstanie takiego zakładu jest szansą na dodatkowe 

dochody dla gminy i może przyciągnąć kolejnych inwestorów. Decyzję można będzie podjąć 

po bardziej wnikliwym rozpatrzeniu argumentów „za” i „przeciw”. Radni wyrazili zgodę na 

wszczęcie procedury wyrażając zainteresowanie propozycją pod warunkiem pozytywnego 

rezultatu konsultacji z mieszkańcami miejscowości, gdzie taki zakład miałby powstać. 

Dyskutując o działaniach proekologicznych, radna IRENA TISZUK zwróciła uwagę na 

pojawiające się ciągle przypadki palenia w piecu butelek plastikowych. ANATOL FILIPIUK 

przypomniał, że jest rozporządzenie zakazujące palenia plastików, a rozmawiając z 

mieszkańcami można też powoływać się na regulamin utrzymania czystości.  

- Radny JERZY ONACIK zapytał o możliwości otrzymania dotacji na piec ekologiczny. 

Stwierdził, że społeczeństwo oczekuje wsparcia w tym zakresie. Wyjaśnił, że od 1994 r. 

poprzez korzystanie z takiego pieca nie zatruwa środowiska, ale z tego tytułu nie otrzymuje 

żadnego dofinansowania. Jednocześnie wyraził negatywne zdanie co do działań Politechniki 

Białostockiej w zakresie wykorzystania odnawialnych źródeł energii podając przykład 

biogazowni w Hryniewiczach Dużych. Wójt Gminy RAISA RAJECKA powiedziała, że Urząd 

Gminy nie miał z tą inicjatywą nic wspólnego. Gmina nie przeznaczała na to żadnych środków, 

a przedsięwzięcie sfinansowano z funduszy Politechniki i środków unijnych. Odnosząc się do 

informacji, że w Hajnówce działania proekologiczne są finansowo wspierane, Pani Wójt 

zwróciła uwagę na specyfikę tych terenów (park, ochrona puszczy) i pomimo, że Gmina Bielsk 

jest zrzeszona w LGD Puszcza Białowieska, to jednak pomoc finansowa nie zawsze sięga tak 

daleko. W naszej gminie można otrzymać tylko dofinansowanie do przydomowych 

oczyszczalni ścieków. 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA zwróciła się do radnych o zajęcie stanowiska w sprawie 
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ewentualnego przystąpienia Gminy Bielsk Podlaski do Związku Gmin Wiejskich 

Rzeczypospolitej Polskiej (pismo w tej sprawie radni otrzymali na posiedzeniu komisji w 

czerwcu br.). Wójt Gminy RAISA RAJECKA  przypomniała, że Gmina Bielsk Podlaski jest 

członkiem Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego. Natomiast przynależność do 

ZGW RP będzie oznaczała możliwość reprezentowania interesów gminy w wymiarze 

ogólnopolskim. Po krótkiej wymianie zdań co do korzyści, jakie może z tytułu członkostwa 

uzyskać gmina, członkowie żadnej z komisji nie wyrazili zainteresowania przystąpieniem do 

Związku. Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI zwrócił jednak uwagę, 

że aby coś uzyskać na rzecz gminy należałoby wnieść jakiś wkład - na tym właśnie polega 

istota przynależności do tego typu stowarzyszeń. 

- Radny JERZY CHILKIEWICZ poruszył temat dot. wykaszania dna rzeki Orlanka. 

Poinformował, że takie prace zostały wykonane do wsi Deniski, natomiast na czyszczenie 

dalszego odcinka nie wyraziła zgody ochrona środowiska (Wojewódzki Inspektorat Ochrony 

Środowiska). Podobnie jest w Kożynie, gdzie utrudniony przepływ powoduje, że woda wylewa 

się na pobliskie ogrody. Pani Wójt poinformowała, że jeśli mieszkańcy złożą taki wniosek, 

wówczas  z Urzędu Gminy zostanie przygotowane popierające wystąpienie do Inspektoratu 

Ochrony Środowiska. 

Radny STANISŁAW OLSZEWSKI podziękował JERZEMU CHILKIEWICZOWI, jako 

Przewodniczącemu Spółki Wodnej „Biała” za sprawne oczyszczenie rowów w Pilikach i 

Dobromilu. Natomiast Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

zwrócił się z prośbą o oczyszczenie rowu od miejsca zamieszkania kolonistów wsi Stołowacz w 

kierunku wsi Rajsk, ponieważ maszyny rolnicze grzęzną na polach leżących w tym miejscu. 

Radna IRENA TISZUK poruszyła problem szkód wyrządzanych przez bobry budujące 

żeremia. ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zasugerował kierowanie wystąpień do Inspektora 

Ochrony Środowiska, który wydaje zezwolenia na likwidację wybudowanych siedlisk bobrów.  

- Na posiedzenie przybyła Pani AGNIESZKA DOWGIER, która odniosła się do zgłoszonego 

na poprzednim posiedzeniu komisji problemu dotyczącego możliwości obciążania opłatą za 

odprowadzanie ścieków tych mieszkańców, którzy korzystają z własnych studni głębinowych 

za pomocą hydroforów. Pani mecenas wyjaśniła, że przepisy są tak skonstruowane, że nie 

można zmusić mieszkańca do wstawienia licznika odmierzającego pobór wody ze studni. 

Jedynym możliwym rozwiązaniem jest wprowadzenie do umów aneksów zobowiązujących do 

wstawienia liczników, bądź opłacania ryczałtu. Może to oczywiście dotyczyć tylko 

mieszkańców miejscowości posiadających kanalizację sanitarną. Pracownik Urzędu jest w 

stanie ocenić, kiedy woda ze studni jest odprowadzana do ścieków, a kiedy jest „wypuszczana” 

na pole. Pani mecenas poinformowała również, że być może od stycznia 2017 r. zostaną 

wprowadzone przepisy  zmuszające do założenia w takim przypadku licznika i opomiarowania 

poboru wody ze studni i jej odprowadzania do kanalizacji. Może więc lepiej poczekać do 

wprowadzenia tych przepisów bez wprowadzania przedwcześnie zamieszania i nakłaniania do 

instalowania kosztownych liczników. Radny JERZY ONACIK stwierdził, że woda deszczowa 

również jest odprowadzania do kanalizacji. Pani Wójt powiedziała, że takie przypadki należy 

zgłaszać do urzędu w celu sprawdzenia, czy tak jest w rzeczywistości. Dodała, że do kanalizacji 

sanitarnej podłączenie posiada tylko 6 miejscowości, a gmina bez nakazu nie może wejść na 

posesję mieszkańca, jeśli nie ma jego zgody. Radny JERZY PAC powiedział, że zamontowanie 

liczników byłoby najsprawiedliwszym rozwiązaniem. radni nie wnieśli sprzeciwu do 

propozycji radcy prawnego. 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym MONIKA TEREBUN o godz. 13.30 

zamknęła posiedzenie. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 
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     Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. PAC Jerzy 

 

………………………… 

3. PUCHALSKI Jan Walenty 

  

………………………… 

4. SIEMIENIUK Sławomir 

 

………………………… 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

((Prowadzący posiedzenie)) 

………………………… 

2. CAR Mikołaj 

 

………………………… 

3. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 

4. KOWALCZUK Jan 

 

………………………… 

5. TKACZUK Lucyna ………………………… 

 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TEREBUN Monika 

(Przewodnicząca) 

………………………… 

2. BOROWSKI Andrzej 

 

………………………… 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty 

 

………………………… 

4. OLSZEWSKI Stanisław 

 

………………………… 

5. ONACIK Jerzy 

 

……………………….. 

 


